
 

 

Høringssvar ny tildelingsmodel 

24. januar 

Rebild Kommunes lokale Skolelederforening peger på model 2 (gradueret elevtildeling) som ny 

tildelingsmodel. 

 

Vi har dog tre bekymringspunkter, vi gerne ser taget ad notam af det politiske niveau. 

1. Vi er meget positive over, at skoleområdet tilgodeses med øgede økonomiske ressourcer, det er et 

tiltrængt skridt i den rigtige retning. Imidlertid har områdets årelange underfinansiering (primært 

det specialiserede område) medført store merforbrug på flere skoler. Disse merforbrug vil fortsat, 

trods øget tildeling, belaste de berørte skolers økonomi i år ud i fremtiden. Er en skoles økonomi 

belastet, så er arbejdsmiljøet i det givne ledelsesteam det ligeså – der opleves en reel usikkerhed i 

ansættelsen som følge af den økonomiske situation. Endelig er almenområdet det eneste sted, 

hvorfra økonomien kan allokeres 

2. I nuværende tildelingsmodel tages der højde for en klasseudløsende elevtilgang. Det er ikke 

tilfældet for model 2. Vi er bekymrede for, særligt de små skoler, hvis en enkelt elev medfører en ny 

klasse. Det vil kræve en større driftsomlægning og i værste fald hen over en sommerferie 

3. Den vedtagne tildelingsmodel skal evalueres hvert 4. år – det er meget fornuftigt. Dog forventer vi, 

at der (frem til 2027) iværksættes en løbende opjustering af midlerne i tildelingsmodellen i takt 

med den øgede tilførsel af midler til skoleområdet 

 

M.h.t. udlægning af midler til visitering af elever til specialtilbud, noterer vi os med tilfredshed, at den 

socioøkonomiske faktor stadig lægges til grund. Dette afspejler skolernes forskellige vilkår for at drive skole. 

 

Med venlig hilsen 

Skolelederforeningen Rebild Kommune 

 


